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Zápis  
 
 
Zápis z 3. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba, konaného dne 14. 3. 2023 od 
16:00 hodin ve společenském sále Domu kultury Poklad, ul. Matěje Kopeckého 675/21, 
Ostrava-Poruba 
 
Zasedání zastupitelstva zahájila a řídila starostka městského obvodu Poruba Ing. Lucie Baránková 
Vilamová, Ph.D. v 16:01 hodin. 
 
Přítomno: 42 členů ZMOb Poruba 
Omluveni: 3 členové ZMOb Poruba /p. Kadlec, Ing. Janke, MBA, Ing. Trojak/ 
 
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Luděk Broda, Ing. Bc. David Nespěšný, MBA.   
 
p. starostka - dobré odpoledne, dámy a pánové, vážení členové zastupitelstva, vážení hosté, dovolte, 
abych vás všechny přivítala a tím zároveň zahájila 3. zasedání Zastupitelstva městského obvodu 
Poruba zde ve společenském sále Domu kultury Poklad. Je 16 hodin 1 minuta, prosím, abyste se 
přihlásili do hlasovacího systému, pokud jste tak ještě neučinili. Vážení členové zastupitelstva, 
program a materiály, které budeme dnes projednávat, máme na elektronickém úložišti. Na úložišti 
je rovněž Informativní zpráva o činnosti starostky, odborů, útvarů a oddělení Úřadu městského 
obvodu Poruba, Centra sociálních služeb Poruba. Anonymizované materiály pro občany byly 
zveřejněny na webových stránkách. Přítomno je celkem 41 členů zastupitelstva, což je nadpoloviční 
většina, tím konstatuji, že je dnešní zasedání usnášeníschopné. Z dnešního zasedání jsou omluveni 
zastupitelé pan Kadlec, paní Janke a pan Trojak, pan zastupitel Tomášek nahlásil pozdější  příchod. 
Nyní můžeme přistoupit ke schválení programu našeho dnešního zasedání 
 
Program: 
16:00 hod.                     - zahájení - Ing. Lucie Baránková Vilamová, Ph.D., starostka  
                                          - schválení programu zasedání 
                                      - informace o činnosti orgánů městského obvodu 
                                      - určení ověřovatelů zápisu z 3. zasedání 
                                      - informace o ověření zápisu z 2. zasedání 
                                      - projednávání jednotlivých bodů programu (materiálů) 
16:30 – 17:00 hod.        - dotazy, připomínky a podněty občanů 
17:00 – 17:15 hod.        - přestávka 
17:15 hod.                     - projednávání jednotlivých bodů programu (materiálů) 
 
Seznam materiálů 
 
01. Vyhodnocení plnění Akčního plánu 2022 
02. Schválení Deklarace k podpoře udržitelného rozvoje prostřednictvím místní Agendy 21 v 
       městském obvodu Poruba 
03. Žádost o prominutí úroku z prodlení a smluvní pokuty z nájemní smlouvy č. 2020/17/0245 
04. Vyhodnocení výběrového řízení na udělení dotací pro rok 2023 – Komise pro rozvoj kultury a    
      volnočasové aktivity  (nad 50 tis.)   
05. Dodatky k přílohám č. 1 zřizovacích listin příspěvkových organizací  
06. Vyhodnocení výběrového řízení na udělení dotací pro rok 2023 – Komise pro školství, vzdělávání a sport 
      (nad 50 tis.) 
07. Žádost o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu SMO-MOb Poruba pro oblast ostatní – sociální a zdravotní 
      péče nad 50.000,-Kč 
08. Žádosti o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu SMO-MOb Poruba pro program sociální a zdravotní péče 
      nad 50.000,-Kč 
09. Nabídka garáže na pozemku p.č. 2379 – ul. V Zahradách 
10. Nabídka prodeje garáže na poz. p.č. 1709 ul. Slavíkova 
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11. Nabídka předkupního práva – garáž na pozemku p.č. 1462, ul. Hlavní třída 
12. Nabídka předkupního práva - garáž na poz. p.č. 2393/10, ul. Martinovská 
13. Poskytnutí účelových dotací z rozpočtu statutárního města Ostrava, městského obvodu Poruba v roce 
      2023 v oblasti ochrany životního prostředí 
14. Stanovisko k záměru prodeje pozemku p.č. 3609/39 v k.ú. Poruba-sever 
15. Kontrola plnění usnesení 
 
p. starostka - ptám se, zdali je nějaký dotaz nebo připomínka k navrženému programu? Není tomu 
tak, prosím tedy o hlasování o navrženém programu. 
 
Hlasováno – 41 hlasů pro /41:0:0/. 
/přišel Mgr. Tomášek, počet přítomných členů se změnil na 42/ 
 
p. starostka - tak děkuji, program 3. zasedání zastupitelstva považuji tímto za schválený. Provedením 
zápisu z tohoto zasedání pověřuji paní Ivetu Kaňokovou. A nyní můžeme přistoupit k bodu číslo 3, 
což jsou Informace o činnosti orgánů městského obvodu Poruba. 
 
2. zasedání zastupitelstva se konalo 13. prosince. Na tomto zasedání jsme přijali celkem 11 usnesení. 
Rada městského obvodu Poruba se za období od tohoto zasedání zastupitelstva sešla na šesti řádných 
schůzích a přijala celkem 209 usnesení. Mezi jinými rada 
- uložila zajistit podání žádosti o dotaci na projekt ozelenění zpevněných ploch v Ostravě-Porubě v 
souladu s podmínkami výzvy Stavanger dotačního programu „Životní prostředí, ekosystémy a 
změna klimatu“, financovaného z Norských fondů 2014-2021, 
- schválila rozpočtové úpravy, 
- rozhodla o zadávacím řízení na veřejnou zakázku „Údržba dřevin na území městského obvodu 
Poruba 2023/2025“, a to formou otevřeného nadlimitního řízení, 
- schválila Organizační řád Úřadu městského obvodu Poruba, 
- vzala na vědomí Plán interního auditu na rok 2023, 
- souhlasila se stanovením termínu a místa zápisu dětí k předškolnímu vzdělávání v mateřských 
školách zřizovaných městským obvodem Poruba pro školní rok 2023/2024, 
- schválila Zásady pro pronájem místností v centrech volného času a Komunitním centru Všichni 
spolu, 
- rozhodla o podání žádosti o dotaci z Programu EFEKT III vyhlášeného Ministerstvem průmyslu a 
obchodu na projekt Místní energetická koncepce Ostrava-Poruba, 
- vzala na vědomí kontrolu plnění svých usnesení. 
Všechna usnesení zveřejňujeme v anonymizované podobě na našich webových stránkách. Tímto 
otevírám diskusi k tomuto bodu a ptám se, zdali jsou nějaké připomínky či dotazy? Nikoho 
přihlášeného nevidím, uzavírám tedy diskusi k tomuto bodu a my můžeme jít dále, a to je bod číslo 
4 v našem programu zasedání, a to je Určení ověřovatelů zápisu z 3. zasedání. Navrhuji, aby 
ověřovateli zápisu byli pan Broda a pan Nespěšný a ptám se, zdali má někdo nějaké připomínky či 
nějaké jiné návrhy na ověřovatele zápisu. Přihlášeného nikoho nevidím a poprosím tedy, abychom 
si schválili naše dnešní ověřovatele zápisu. 
 
Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/. 
 
p. starostka - tak děkuji za hlasování, za ověřovatele zápisu byli schváleni pan Broda a pan Nespěšný. 
Přicházíme k bodu číslo 5 našeho programu, a to je Informace o ověření zápisu z 2. zasedání 
Zastupitelstva městského obvodu Poruba, které se konalo dne 13. prosince a tento zápis ověřili paní 
zastupitelka Poštulková a pan zastupitel Jedlička, prosím, aby se ověřovatelé zápisu postupně 
přihlásili a k zápisu se vyjádřili. 
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p. Poštulková - přeji dobré odpoledne všem, zápis jsem četla, odpovídá průběhu jednání a doporučuji 
ke schválení 
 
p. Jedlička - pěkné odpoledne, zápis jsem si přečetl, souhlasí s průběhem jednání, taktéž jsem 
podepsal, doporučují ho odsouhlasit 
 
p. starostka – děkuji, nyní nechávám hlasovat o schválení zápisu z 2. zasedání Zastupitelstva 
městského obvodu Poruba, prosím, hlasujeme 
 
Hlasováno – 42 hlasů pro /42:0:0/. 
 
p. starostka - tak zápis z 2. zasedání zastupitelstva je  tímto schválen, děkuji vám. Zápis z dnešního 
zasedání zastupitelstva a usnesení podepíše spolu se mnou pan místostarosta Otisk. Tímto máme za 
sebou bod číslo 5 našeho dnešního jednání a  můžeme přistoupit k bodu číslo 6, což je projednávání 
jednotlivých bodů programu, tedy jednotlivé materiály. 
 
materiál číslo 1- Vyhodnocení plnění akčního plánu 2022 
 
p. starostka - já jsem byla včera coby předkladatel tohoto materiálu požádána na setkání předsedů 
politických klubů, abych poskytla aktuální informaci ke dvěma projektům, které jsou taky zařazeny 
v akčním plánu, byť  tedy oba tyto projekty tam jsou aktuálně popsány, přesto tedy naplním včerejší 
žádost jednoho ze zastupitelů. Jedním z těch projektů je Severní spoj, druhý projekt je  Tramvajová 
trať na sedmý a osmý obvod. 
Severní spoj jak jste  před nějakou dobou zachytili v médiích, tak žádost o vydání rozhodnutí o 
umístění stavby byla Krajským úřadem Olomouckého kraje, který byl a je věcně příslušný 
k rozhodnutí, zamítnuta a Statutární město Ostrava jako investor podal proti tomuto zamítnutí 
odvolání. V tuto chvíli je to odvolání v procesu posuzování nadřízeného orgánu, dokud neproběhne  
ten proces, tak nemůže pokračovat další projektování ani povolovací proces toho projektu a podle 
samozřejmě výsledku potom investor jako město zareaguje, takže musí doběhnout proces. Potom 
uvidíme, jakým způsobem dopadne, respektive uvidí investor. 
Druhý projekt, to je prodloužení tramvajové tratě na sedmý a osmý obvod. Tam máme informace, 
že probíhá jednání mezi Dopravním podnikem a městem Ostrava ohledně toho, kdo dále bude 
fungovat jako  investor, respektive, kdo se dále zhostí projektování povolovacího procesu s tím, že 
teď je další krok aktualizace dokumentace EIA, už byly zahájeny nějaké přípravné práce tady v této 
věci a zatím probíhá jednání, takže  zase musí doběhnout nějaký krok, abychom věděli  další posun 
v tomto projektu. V tom Akčním plánu je to takto popsáno a takové informace máme k  dnešnímu 
dni. Tak, já se ptám, zdali má někdo nějaké další připomínky, či dotazy, návrhy? Pan zastupitel 
Drastich. 
 
Ing. et Ing. Drastich - krásných dobrý den všem v sále přeji, já bych jenom se dotázal, protože jsem 
zaznamenal informaci ohledně toho Severního spoje, že tam byla špatně projektována blízkost té 
stavby vůči nějakým nemovitostem, tzn. že vypadá to, že se to bude muset celé přeprojektovat, tím 
pádem se to zase posune to je 1 dotaz a ten druhý, dostal jsem informaci, ale nevím, jestli je pravdivá,  
že teda Dopravní podnik opravdu bude ten, který bude  prodlouženou trať ke Globusu řídit a vést. 
 
p. starostka - tak nevím, jestli úplně padly 2 dotazy, ale pokusím se jenom reagovat stručně. Ano, v  
těch námitkách toho krajského úřadu, nebo jedna z těch námitek, proč nebylo rozhodnuto o tom 
umístění stavby, byly objekty v Martinově, nicméně Statutární město Ostrava má  jiný názor na to 
rozhodnutí, a to bylo vlastně jedno z těch předmětů toho odvolání nebo námitky takže, ale to není 
na nás, abychom posoudili, to je  samozřejmě nadřízenému orgánu, takže podle toho, jak se to 
posoudí, jak se  to vyhodnotí, tak uvidíme dále, takže to je ta reakce na  tu první část toho vašeho 
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vystoupení a druhá část, ano, máme stejnou informaci, ovšem kdy k tomu dojde je otázkou. 
Předpokládám, že skutečně tam pořád probíhají jednání. Tak nikoho dalšího k tomuto materiálu  
nevidím, takže uzavírám diskusi, pojďme, prosím, hlasovat o materiálu číslo 1. 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 39 hlasy, 2 členové 
se zdrželi hlasování, l nehlasoval /39:0:2/ - usn.č. 24/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 2 - Schválení Deklarace k podpoře udržitelného rozvoje prostřednictvím místní 
Agendy 21 v městském obvodu Poruba 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 25/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 3 - Žádost o prominutí úroku z prodlení a smluvní pokuty z nájemní smlouvy č. 
2020/17/0245 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 26/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 4 - Vyhodnocení výběrového řízení na udělení dotací pro rok 2023 - Komise pro 
rozvoj kultury a volnočasové aktivity (nad 50 tis.) 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 27/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 5 - Dodatky k přílohám č. 1 zřizovacích listin příspěvkových organizací 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 41 hlasy, 1 
nehlasoval. 
p. starostka – materiál č. 5 byl schválen, jen se zeptám pana zastupitele Čepa, jestli mu funguje 
hlasovací zařízení? Takže můžeme dát do zápisu, že jste byl pro? Poprosím, tedy do zápisu. 
 
Pro schválení materiálu č. 5 bylo 42 členů zastupitelstva /42:0:0/ - usn.č. 28/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 6 - Vyhodnocení výběrového řízení na udělení dotací pro rok 2023 - Komise pro 
školství, vzdělávání a sport (nad 50 tis.) 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 29/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 7 - Žádost o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu SMO-MOb Poruba pro oblast 
ostatní - sociální a zdravotní péče nad 50.000,-Kč 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 30/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 8 - Žádosti o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu SMO-MOb Poruba pro 
program sociální a zdravotní péče nad 50.000,-Kč 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 31/ZMOb2226/3. 
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materiál číslo 9 - Nabídka garáže na pozemku p. č. 2379 – ul. V Zahradách 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 32/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 10 - Nabídka prodeje garáže na poz. p. č. 1709 ul. Slavíkova 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 33/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 11 - Nabídka předkupního práva garáž na pozemku p. č. 1462, ul. Hlavní třída 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 34/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 12 - Nabídka předkupního práva - garáž na poz. p. č. 2393/10 ul. Martinovská  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 35/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 13 -  poskytnutí účelových dotací z rozpočtu statutárního města Ostrava, 
městského obvodu Poruba v roce 2023 v oblasti ochrany životního prostředí 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 36/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 14 - Stanovisko k záměru prodeje pozemku p. č. 3609/39 v k. ú. Poruba-sever 
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 41 hlasy, 1 
nehlasoval  /41:0:0/ - usn.č. 37/ZMOb2226/3. 
 
materiál číslo 15 - Kontrola plnění usnesení  
 
Zastupitelstvo městského obvodu Poruba schválilo předložený návrh na usnesení 42 hlasy /42:0:0/ 
- usn.č. 38/ZMOb2226/3. 
 
p. starostka - materiál číslo 15 byl schválen a my jsme tedy vyčerpali všechny projednávané 
materiály. V tuto chvíli by měly na řadu přijít podle schváleného programu Dotazy připomínky a 
podněty občanů. 
 
Jsme v programu o trošičku dříve, nicméně jsem obdržela 2 přihlášky do diskuse.  Obě podal pan L. 
Č., jedno téma je opravy chodníků a druhé téma je péče o vysazené stromy takže, já vás poprosím 
pane Č. máte tady připravený pultík, inovovali jsme na základě vaší minulé připomínky,  věřím, že 
tady ten komfort pro vás tentokrát již bude zajištěn, tak prosím, pane Č. máte slovo. 
 
p. L.Č. - děkuji za slovo, vážená paní starostko, páni a dámy radní a všichni přítomní zde v sále. 
Přeji vám hezký den a k prvnímu příspěvku, ke kterému mám několik fotografií, to potom řeknu 
pánovi ať to pustí, mě inspiroval článek v Priu, který se jmenuje Vy se ptáte, my odpovídáme, 
tentokrát na téma chodníky. Tak já jsem si k tomu připravil takový můj pohled, kdyby jste byl tak 
laskav a pustil tuto prezentaci. Nebudu k tomu moc hovořit, poprosil bych, aby veškeré ty snímky 
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byly na záznamu, spíš je to téma k zamyšlení a dovolím si takovou vsuvku. V tom zmíněném článku 
je v jednom odstavci napsáno, je tam takový přehled oprav od roku 2018, takže podotýkám, že 
tohleto jsou také snímky za několik let. Sami si vyhodnoťte, nebo já se z toho nechci nějak 
vyčleňovat, sami uvažujme, jestli bychom chtěli třeba mít takovou úpravu někde u svého rodinného 
domku nebo před firmou a podobně. Tady je zcela nevhodně teda výškově podle mého názoru 
udělaný chodník, protože celá ta 1 část erozí prostě zapadává a  ten obrubník už zcela zmizel. 
Uvidíme, jak to bude pokračovat. Děkuji. 
 
p. starostka - tak vy máte 2 témata, takže já bych možná nechala reagovat pana místostarostu Otiska 
k tomu 
 
Bc. Otisk - tak dobrý den, dámy a pánové, vážený pane Č., viděl jsem tedy vaše  fotografie 
v prezentaci, nicméně osobně musím říct, že samozřejmě, pokud se jedná o havarijní stav chodníků, 
tak se to snažíme opravovat neprodleně, vy tam také ukazujete některé historické snímky i kořenů, 
což byly opravy někdy před XY lety, s tím také zmiňovaný chodník, kdy jste zmínil, že se jednalo 
o zcela nový chodník, ne, nejednalo se o zcela nový chodník, byla to oprava původního chodníku ve 
stejném profilu, čili v rámci běžné údržby. Pokud by se samozřejmě jednalo o nový chodník v rámci 
projektu, tak ten sklon by byl řešen, pakliže se jedná o původní chodník, pouze oprava materiálu 
chodníku, tak v tu chvíli se bere jako vyhovující stav ten, který byl  předtím, kdy byly původní 
normy. Samozřejmě, co se týče oprav chodníků, tak ten článek v časopisu Prio, říká pravdu. 
Opravujeme, snažili jsme se opravovat nebo snažíme se opravovat každoročně více metrů 
čtverečních chodníků, dali jsme si cíl 12 000 m², je zcela jasné, že by bylo potřeba opravit ještě více, 
pokud bychom byli na 100 000 m² chodníků ročně, by to bylo zcela ideální, ovšem máme omezené 
prostředky, takže se snažíme dělat maximum, snažíme se optimalizovat, snažíme se dělat svépomocí 
pomocí naší dlažební čety technických služeb tak, aby to bylo co nejlevnější při dostatečné kvalitě. 
 
p. starostka - tak já děkuji za odpověď, pane Č. máte připravené ještě druhé téma, a to je zeleň, jestli 
se nepletu, tak poprosím tedy, máte slovo 
 
p. L.Č. - k zeleni bych prosil spustit tu prezentaci a opět ta dokumentace, ty fotografie jsou k 
zamyšlení a je to na vás, na nás všech, jak se k tomu postavíme do budoucna, tak to prostě je, jsou 
to fotografie také za několik let. Myslím, že lze předpokládat, že ty snímky vypovídají něco o tom, 
o tématu pravidelné údržby nově vysazených stromů. Celá ta problematika je velmi složitá, to si 
dovede představit i laik, ale znovu opakuji, je to na zamyšlení příslušných odpovědných pracovníků,, 
jak se k tomuto tématu postavit do budoucna. Myslím si, že ty fotografie jsou dosti vypovídající o 
tom, že některé nově vysázené stromy jsou křivé, některé jsou tak silně poškozené, že brzy nepřežijí 
a některé už svůj život skončily. Takto pokřivené stromy se již asi těžko narovnají. Nyní budou 
následovat fotografie ze včerejšího dne. Děkuji. 
 
p. starostka - já děkuji za prezentaci, trošičku mi připadá, že směřujete k tomu, že o zeleň se v Porubě 
nikdo nikdy nestaral, nicméně já bych opravdu poprosila pana vedoucího Janků, odboru technických 
služeb a zeleně, vy jste trošku vyhmátl období po zimě, kdy se věnujeme především zimní údržbě a 
ta letní a jarní údržba začíná v těchto dnech a v následujících dnech, protože  teď máme plán celé 
řady zásahů a některé zásahy keřových porostů  probíhaly i na podzim a podobně, ale přesto obecně 
bych poprosila, aby to shrnul pan vedoucí Janků. 
 
p. Janků -  dobrý den, já bych k tomu řekl možná pár vět obšírněji. Nechci, nechci v žádném případě 
obhajovat ty fotky, které tady byly jasné, to je nafocené, jak jste říkal v průběhu několika let a řeknu 
napřed pár čísel, abyste si to možná trošku dali do souvislosti. Městský obvod Poruba má na svém 
území 25 000 stromů, je to poměrně velké číslo, zejména když si uvědomíte, že 1 pracovnice má na 
starost veškerou agendu kolem stromů,  zase jenom pro dokreslení situace, jenom teď v tomto období 
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v době vegetativního klidu, kácíme v současné době 145 stromů, které jsou suché, které mají 
rozhodnutí o povolení ke kácení a s tím je obrovská agenda, která je s tím spojena, co se týká výsadby 
náhradní za pokácené stromy tam máme pro letošní rok 265 stromů, které se budou sázet. To jenom 
pro dokreslení situace. Odbor technických služeb a zeleně hospodaří s rozpočtem někde kolem 24, 
25 000 000, v minulých letech, když jsem přišel na odbor to byla menší částka, a když to vezmeme 
vzhledem k ……….. standardům, my bysme potřebovali jenom na stromy hospodařit s podstatně 
většími penězi než  je dnes náš rozpočet  celý, já jsem postupně nechal navýšit rozpočet ze 2 000 000 
na 5 000 000 a postupně jdeme trendem, abysme permanentně každý rok přidávali nějaké peníze do 
péče o stromy. O stavu  nových stromů, které jsou vysazené, že nemaji úplně ideální péči, i o tom 
víme a shodou okolností bylo to 7. února, kdy jsme měli svoji poradu, tak jsme dělali personální 
trošku  ne že personální změny, ale to říkám špatně, ale náplň pracovní činnosti, kdy paní Hovjacké 
jsem dal pracovnici  paní Noskovou, která z 85 % své činnosti bude pomáhat paní Hovjacké, aby 
vlastně tu agendu dovedla zvládat, takže víme o tom, tím taky děkuji panu Č., že vlastně si tady toho,  
na to upozorňuje, opravdu snažíme se, abysme, abysme péči o zeleň dostali na  jinou úroveň, já si 
myslím, že za poslední rok už bylo vidět, že jsme se posunuli, co se týká péče o travnaté plochy na 
lepší úroveň než byla a zrovna tak máme zpracovanou koncepci na  keřové porosty, živé ploty tzn. 
jako pracujeme, ale  je  prostě potřeba si uvědomit, že ta péče něco stojí  jak personálně tak tak 
finančně jsme někde na  hranicích možností, takže tolik asi z mé strany. 
 
p. starostka – děkuji, pane Č. ještě máte nějaké téma? 
 
p. L.Č. - děkuji za pozornost, to je vše dneska  
 
p. starostka - děkuji vám, já bych možná ještě dodala pár informací obecně. Víte, že chodníky a 
vůbec zpevněné plochy, komunikace jako takové, není to jenom o chodnících, je to i o  
komunikacích, zvláště po zimě, když potřebujeme celou řadu věcí opravit, tak víte a já opravdu 
zkusím pár čísel, to není o tom, že do rozpočtu na opravu komunikací dáme o 10 000 000 Kč  více, 
to je o stamilionech, to je fakt  o stamilionech a když si vezmeme, že rozpočet městského obvodu 
Poruba je něco kolem 500, 600 000 000 v posledních letech v průměru a my potřebujeme každý rok 
200-300 000 000, abychom opravili komunikace, no v tom nejhorším stavu, tak to je polovina 
rozpočtu, je potřeba si říct, že městské obvody disponují obrovským majetkem a který se musí starat 
a finance, které dostávají, jsou diametrálně odlišné než by jsme potřebovali, takže jistě chápete, že 
opravíme zhruba pětinu toho, co bychom každý rok opravit potřebovali, takže to není o tom, že třeba 
zrušíme jednu investiční akci za 10, 20 000 000 a najednou to bude  poznat v celé Porubě, to je 
prostě o dalších stamilionech korun, které musí do obvodu plynout, do těch největších obvodů, my 
se o tom často bavíme s kolegou třeba Bednářem z jihu, který má obdobný problém,  protože má 
opravdu 132 km chodníků, to je obrovské množství, to je vzdálenost z Ostravy do Brna, takže každý 
si umíte představit, že  opravy, které jsou  opakované, především  komunikací a do toho ještě 
chodníků, tak  je to opravdu jako  záležitost, která je  obtížná a stejně tak k té zeleni, padly tady čísla, 
kolik stromů se nachází v městském obvodu Poruba to jistě chápete, že i kdybychom to oddělení 
zdesetinásobili, tak je to pořád málo na to, abychom se o to dokázali starat. Úplně přesně, pečlivě a 
úplně o každý strom, takže  zvládáme to v nějakých intencích, snažíme se dělat maximum pro to, 
abychom v kapacitách personálních a v kapacitách finančních do toho dávali všechno co umíme, 
myslím si, že  jsme zodpovědní natolik, že řešíme celou řadu věcí, nejenom třeba havarijní stavy  
stromů, které jsou problematické, dneska trvá aktuálně třeba i rok než dostaneme povolení na některé 
stromy, abychom je dokázali pokácet a věřte mi, že jsou to vždycky jenom moje nervy, protože se 
můžu vytáčet do vývrtky a přesto prostě nejsem schopna  ten proces žádným způsobem urychlit, 
protože se jedná o výkon státní správy, nikoliv samosprávy, velmi často jsme závislí na rozhodnutí 
státní správy, kterou nemůže samospráva jakkoliv ovlivňovat, takže tak to vypadá a já vás chápu 
pane Č., já z hlediska občana bych tady asi udělala úplně stejnou prezentaci a taky by mě to jako 
velice mrzelo některé stavy, ale na druhé straně  jsme my, kteří se snažíme o ty záležitosti pečovat, 
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jak nejlépe umíme a pokud bychom měli jiné prostředky samozřejmě, vypadá to zase  úplně jinak. 
Tak to jenom dovětek k tomu, co tady padlo. Já už nemám další přihlášky do diskuse, nikdo z občanů 
se nehlásí, hlásí se ale pan zastupitel Drastich. Prosím, pane zastupiteli. 
 
Ing. et Ing. Drastich - děkuju za slovo, jenom ještě dotaz, jestli pořád platí to pravidlo, že v případě, 
že Poruba opravuje, omlouvám se, rekonstruuje chodník, budu říkat hlavní chodník, tak ty 
přístupové chodníky, které vedou vlastně z těch dveří od toho panelového domu, někdy je to o délce 
metr, někdy je to v délce 10 m, v případě, že není spoluúčast družstva nebo SVJ, já jsem předseda 
družstva, tak se tyhle přístupové chodníky nechávají, tak jak jsou a v našem případě to dopadlo tak, 
že máme metr starého šedého chodníku, který už má 50 let, pak máme metr nového asfaltového a 
pak začíná vlastně ten chodník  z té zámkové dlažby, tak jsem se chtěl zeptat, jestli to pravidlo ještě 
platí, anebo už jste ho změnili, děkuju. 
 
p. starostka - já děkuji za dotaz, hlásí se pan místostarosta Otisk 
 
Bc. Otisk - tak mohu vás ubezpečit, že to pravidlo stále platí, ale trošičku bych to upřesnil. V podstatě 
pokud znamená, že opravujeme ty chodníky přístupové, opravujeme, ale do původního materiálu, 
pokud někdo chce  samozřejmě dlažbu, namísto asfaltu, tak je to jako nadstandard, je tam ta 
spoluúčast kterou jste zmiňoval. 
 
p. starostka - já možná ještě doplním, divil byste se pane zastupiteli, kolik bytových družstev i 
společenství vlastníků do toho s námi vlastně jde,  opravdu celá řada z nich ty smlouvy s námi zavírá, 
protože ví, že je to ještě mnohem pro ně výhodnější  celý ten  smluvní vztah, než kdyby si to měli 
jakkoliv zajišťovat sami, nedávno jsme hovořili s jedním ze zástupců  družstva a řešili jsme tam 
celou řadu dalších věcí, nejenom přístupový chodník, s tím spojených, zrovna teď v radě ve čtvrtek 
máme snad 8 takových případů různých bytových družstev napříč celou Porubou. S technickou se 
hlásí pan zastupitel Drastich. 
 
Ing. et Ing. Drastich -  já jsem chtěl jenom  se dotázat nebo zareagovat, kdyby si to opravovali sami, 
ale bavíme se o tom, že to je majetek Poruby, ty přístupové chodníky 
 
p. starostka - pan místostarosta Otisk 
 
Bc. Otisk -  ano, ale jak už jsme se bavili před nějakým rokem, bylo zde zavedeno pravidlo které, 
kdyby se porušilo, tak je to samozřejmě precedens pro ty ostatní, kteří to realizovali  minulých 15 
let tímto způsobem, no a pro tento rok máme již jak se říká, ………. tyto přístupové chodníky   v 
celkových rozměrech 2,5 tisíce m2, takže je o to zájem, skutečně 
 
p. starostka - tak děkuji, dívám se, jestli nedošli ještě nějací občané, protože my jsme měli na 16:30 
diskusi s občany, vidím, že možná došli, ale nepřihlásili se do diskuse, žádné další přihlášky nevidím 
a v tuto chvíli bych měla vyhlásit přestávku, ale vzhledem k tomu, že jsme naplnili program, tak 
není potřeba, nicméně chtěla bych vás ještě poprosit organizačně na konci dvě věci. Jedna záležitost 
je, že se někteří zastupitelé přihlásili, že jim úplně nechodí dobře e-maily a sms ohledně konání 
zastupitelstva. Tak pakliže tomu tak je a něco vám před zastupitelstvem nepřišlo, buďte tak hodní a 
nahlaste to paní Starečkové, abychom to byli schopni nějakým způsobem detekovat, co se vlastně 
stalo, odhalit tu příčinu  vlastně opravit to tak, aby vám to chodilo správně, to co chodit má, takže to 
je jedna záležitost. Druhá záležitost, chtěla jsem vám nabídnout  seminář k nově navrhovanému  
dopravnímu modelu nebo návrhu změny tramvajových tras a páteřních, ale samozřejmě i návazných 
spojů, protože v posledních týdnech je to docela velké téma, které se řeší na všemožných platformách 
a teď je zrovna období, kdy se to komunikuje s občany, nicméně vy jste zastupitelé a věřím, že máte 
celou řadu otázek nebo nevyjasněných záležitostí s tím spojených, tak  pakliže o to bude zájem, 
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samozřejmě, pokud nebude zájem, tak to organizovat nebudeme, ale pakliže byste mi teď dali aspoň 
nějakým kývnutím hlavou nebo nějakým naznačením, že byste o to měli zájem, tak bychom 
zorganizovali seminář, kdy Dopravní podnik by přišel s informacemi a s daty, proč to tak navrhuje 
a mohli byste si vyjasnit různé otazníky, které kolem toho máte a podobně. Takže si to rozmyslete, 
někteří kývají, doufám, že nepřijde jeden, dva, tři, že vás přijde  více, ale možná nechám aspoň 
malinko zkusmo hlasovat, ať mám aspoň nějakou zpětnou vazbu, prosím, zvedněte aspoň ruku, 
zvedněte, kdo by o to zájem měl, výborně je vás více, takže kývalo méně lidí, ruku zvedlo více, takže 
já se to  pokusím během 14 dnů zorganizovat, tento seminář a uvidíme kde  seženeme nějaké vhodné 
prostory proto, registruju, že zhruba polovina z vás by o ten seminář zájem měla a zorganizujeme 
ho, abyste se skutečně mohli doptat i na podrobnosti, které třeba úplně nenajdete na webových 
stránkách, Facebooku a jiných informačních kanálech, které k tomu Dopravní podnik separé zřídil, 
protože teď opravdu probíhá masivní komunikace mezi občany a DPO. Takže já vám děkuji za 
zpětnou vazbu a jestli teda už nikdo se k ničemu nehlásí, protože dávám ještě samozřejmě prostor 
vám, jestli jste si jako zastupitelé na nic nevzpomněli nebo nemáte  nějaký dotaz k něčemu. Nicméně 
nikdo přihlášen není, takže já pouze upozorním na to, že další zastupitelstvo je v červnu, opět to 
bude tady v Pokladu, je to 13. června, takže pokud to ještě nemáte ve svých diářích poprosím, abyste 
si zaznamenali toto datum, a protože jsme naplnili celý program našeho dnešního zastupitelstva, tak 
vám děkuji za účast, mějte pěkný den, ráda se s vámi některými potkám na pracovním semináři. 
Děkuji vám, mějte se hezky, na shledanou. 
 
Zasedání Zastupitelstva městského obvodu Poruba ukončila paní starostka v 16.47 hodin. 
 
 
Počet přijatých usnesení: 15 
 
Zapsala: Iveta Kaňoková 
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